
InvitatZIUA: Buna dimineata. Astept intrebarile dumneavoastra.

student: Credeti ca problema principala a universitatilor si a
sistemului educational este plagiatul, sau

managementul defectuos si lipsa consecventei? De exemplu,
dumneavoastra ati reusit sa implementati ceva notabil

pe parcursul mandatului de decan?

Anon8038: se spune ca ati avizat cateva transferuri cel putin
discutabile ale unor studenti in timpul mandatului

dvs. aveti a va reprosa ceva legat de acest aspect?

InvitatZIUA: Plagiatul este o problema serioasa care nu poate fi
trecuta cu vederea. Conducerea nu este

credibila in fata angajatilor daca nu da un exemplu clar si modele
de urmat acestora. Managementul inseamna si

sa convingi colegii sa meraga pe drumul corect, ori aceasta
presupune si consecventa dar si integritate. Alfel

colegii te urmeaza conjunctural.

coleg: Daca in prezent ati fi factor de decizie, considerati ca ati
putea face diferenta? In organizarea

raspunsului va rog sa luati in calcul si ultimul dumneavoastra
mandat de decan al Facultatii de Fizica-Chimie.

InvitatZIUA: Pe timpul mandatului meu, la solocitarea conducerii
universitatii, am incercat sa sprijin



candidatii declarati initial admisi la Farmacie, in momentul
depasirii cifrei de scolarizare. Solutia a fost

una corecta si legala, care dadea o sansa tuturor. Am discutat
deschis cu studentii, le-am aratat ce optiuni

exista si i-am lasat sa decida singuri. Despre evolutia ulterioara a
acestor studenti trebuie intrebate

actualele conduceri ale facultatilor.

Anon5165: Cum poate fi oprit femonenul plagiatului intre
sutdenti?S-ar putea sa fie si vina porfesorului, in

sensul ca temele propuse pentru lucrarile de licenta nu sunt
suficient de interesante?

InvitatZIUA: catre "coleg": Nu sunt factor de decizie in acest
moment si in urma experientei de la alegerile

din primavara nu cred ca imi mai doresc sa fiu. Am inteles
mesajul majoritatii colegilor care au optat pentru

un alt candidat. In acest conditii nu vreau sa fac speculatii despre
ce as fi facut sau as fi putut face. Avem

o echipa managerila noua care trebuie sa-si joace rolul. Nu mai
suntem in campanie si observ ca multe dintre

intrebari dezgroapa probleme lamurite inca de atunci.

InvitatZIUA: catre "Anon5165": Probabil ca oprirea completa a
plagiatului este un ideal greu de realizat.



Merita sa incercam insa minimizarea extinderii sale. Acest lucru
se poate, asa cum arat in raspunsurile date

intrebarilor reporterului, prin regulamente clare aplicate ferm.
Privind tematica, si eu si multi alti colegi

ii intrebam pe studenti daca au teme pe care doresc sa le abordeze.
Este simplu pentru studenti sa lucreze cu

acele cadre didactice care arata flexibilitate in acest sens.

coleg: Ce planuri aveti de viitor? Credeti ca va veti mai putea face
remarcat in Universitatea Ovidius sau veti

alege alta cale pentru a iesi din conul de umbra in care va situati
momentan?

InvitatZIUA: catre "coleg": Nu stiu la ce con de umbra va
referiti. In aceasta perioada sunt membru CNFIS si

particip la luarea deciziilor in domeniul finantarii invatamantului.
Sunt membru in comisia de stiinta

materialelor din CNCS si ma ocup de organizarea evaluarii
proiectelor de la programele de Idei si Resurse umane.

Am publicat in aceasta perioada patru articole in reviste de
prestigiu si am sustinut doua lucrari invitate la

conferinte atat in tara cat si in strainatate. Avand mai mult timp,
activitatea mea stiintifica a cresut

substantial aceasta perioada si nu poate fi vorba de un con de
umbra.



InvitatZIUA: catre "coleg": Legat de planurile de viitor, am fost
intrebat de multi colegi daca intentionez sa

plec de la Ovidius. Raspunsul a fost invariabil ca nu imi doresc
asta si sper sa nu fiu obligat sa o fac din

cauza noii politici a universitatii. Sper ca fizica sa reziste fiindca
aduce universitatii un mare prestigiu,

de care aceasta are mare nevoie. M-am intors din SUA pentru a fi
alaturi de familie si imi doresc ca nimic sa

nu se schimbe. Daca voi fi lasat sa lucrez voi ramane si voi
contribui in felul meu la promovarea

universitatii. Nu functia de conducere este elementul cheie ci
faptul ca voi reprezenta, fie ca place, fie ca

nu o voce ce nu poate fi ignorata.

coleg: Felicitari! Inseamna ca ati iesit dintr-un con de umbra!
Totusi, nu aveti sa va reprosati nimic de pe

vremea cand dumneavoastra faceati parte din echipa care decidea
viitorul Universitatii, pentru ca noi am avut

mult de suferit? Nici macar desfiintarea specializarii Electronica nu
va sensibilizat in vreun fel?

Anon6861: Domule profesor, daca ati fi fost in comisia de etica,
pornind de la ceea ce a aratat media in cazul

ponta, cum ati fi votat? Iar o alta intrebare este legata de Facultatea
de fizica din Universitatea Ovidius: cum



va explicati ca nici in timpul mandatului d-voastra, nici acum , nu
atrage candidati?

dilematic: Domnule profesor nu stiu daca este cinstit din partea d-
voastra sa lasati o urma de banuiala cum ca

noua politica a universitatii v-ar putea forta sa plecati pentru ca, fie
vorba intre noi si cititorii ziua de

constanta, nimeni nu a fost fortat sa plece de la schimbarea
conducerii. Nu vi se pare ca depinde mai mult de

dumneavoastra sa duceti ai sus de nivelul C fizica si eventual sa
aveti si candidati?

InvitatZIUA: catre "Anon6861": Din pacate, fizica nu atrage
candidati in toata lumea. Daca analizam cifrele

din Statele Unite sau vestul Europei vedem aceeasi tentinta. Daca
ne uitam insa la Universitatea din Bucuresti,

pe vremea studentiei mele erau 375 de studenti si acum sunt 150 de
locuri dar circa 75 de studenti. Probleme

similare sunt si la Chimie insa acolo mai e o sansa fiindca unii
dintre candidatii care nu ajung la medicina sau

farmacie se reorienteaza. Cauzele sunt multiple. Una dintre ele
tine de faptul ca noi fizicienii nu stim sa

atragem elevii si studentii catre o disciplina dificila dar frumoasa.
O alta cauza tine de lipsa de informare.



Este mare nevoie de fizicieni in domeniul public si privat insa
aceasta informatie nu ajunge la tineri si nici

la parintii sau prietenii acestora. Colegii de la institutele de fizica
din Bucuresti Magurele vor avea nevoie

in urmatorii cinci ani de peste 200 de fizicieni, pe care nu-i vor
putea obtine din tara. Directorii de acolo

se gandesc deja sa-i aduca din tari africane sau asiatice... E mare
pacat, mai ales ca multi absolventi de

stiinte economice si drept nu profeseaza in domeniu desi sunt
specializari care raporteaza zilnic depasiri de

plan la inscrieri ca in vremea planurilor cincinale.

InvitatZIUA: catre "dilematic": Cinstit este ca noua conducere sa
arate prin management performant ca poate

atrage mai multi studenti si duce universitatea in A, asa cum a
promis. Contributia mea este prin activitatea

de cercetare si predare. A celor care ne conduc trebuie sa fie si
prin management.

coleg: De multe ori, colegii din facultatea pe care o conduceati v-
au acuzat de lipsa sustinerii in fata

conducerii universitatii. Cum comentati aceste acuzatii?



Anon0811: CAND DUMNEAVOASTRA DETINEATI
FUNCTIA DE DECAN AL FCETP , CATI STUDENTI AVEA
FACULTATEA DE FIZICA?

InvitatZIUA: In final, as dori doar sa observ ca majoritatea
intrebarilor puse de cititori arata ca unii

dintre colegi nu au depasit stadiul campaniei electorale. Campania
a trecut, avem o noua conducere, care

trebuie sa puna in aplicare programul managerial. Este momentul
sa privim inainte. Universitatea Ovidius si

universitatile romanesti in general vor creste in prestigiu doar daca
vor arata integritate. Am pierde in ochii

constantenilor si ai romanilor daca nu am raspunde nevoii tuturor
de ordine si legalitate. Capitalul de

incredere al universitatilor trebuie macar pastrat daca nu crescut
fiindca angajatorii si societatea in ansamblu

ne cere asta. Va multumesc tuturor pentru atentia acordata acestui
interviu online si va doresc o vara

frumoasa.




